

The honourable Member for Humboldt—Lake Centre (Mr. Althouse) presented a petition.

The honourable Member for Shefford (Mr. Lapierre) presented a petition by filing with the Clerk of the House.

By unanimous consent, all Items preceding No. 81 under *Private Members' Notices of Motions* were allowed to stand.

Mr. Nystrom, seconded by Mr. Knowles, moved,—That a Special Committee on the Social and Economic Impact of Technological Change be established which would have the mandate to chart a direction and to recommend policies to respond to the revolutionary impact of technological change.—(*Notice of Motion No. 81*).

After debate thereon, the proceedings were interrupted pursuant to Standing Order 24(2).

By unanimous consent, all Orders preceding No. 384 under *Private Members' Public Bills* were allowed to stand.

The Order being read for the second reading and reference to the Standing Committee on Justice and Legal Affairs of Bill C-584, An Act to amend the Criminal Code (capital punishment);

Mr. Domm, seconded by Mr. McKenzie, moved,—That the Bill be now read a second time and referred to the Standing Committee on Justice and Legal Affairs.

After debate thereon, the proceedings were interrupted pursuant to Standing Order 24(2).

Madam Speaker informed the House that she had received an objection, signed by the honourable Members for Timiskaming, Western Arctic, Peterborough, Hastings—Frontenac—Lennox and Addington, Haldimand—Norfolk, Surrey—White Rock—North Delta, Parry Sound—Muskoka, Simcoe North, Esquimalt—Saanich and Halifax West filed pursuant to section 20 of the Electoral Boundaries Readjustment Act, chapter E-2, R.S.C., 1970, to the Report of the Electoral Boundaries Commission for the Northwest Territories.

By unanimous consent, it was ordered,—That the objection be printed as an appendix to this day's *Votes and Proceedings*.

By unanimous consent, all Orders preceding No. 246 under *Private Members' Public Bills* were allowed to stand.

The Order being read for the second reading and reference to the Standing Committee on Justice and Legal Affairs of Bill C-446, An Act to amend the Canada Evidence Act (incriminating statements);

Mr. Orlikow, seconded by Mr. Blaikie, moved,—That the Bill be now read a second time and referred to the Standing Committee on Justice and Legal Affairs.

L'honorable député de Humboldt—Lake Centre (M. Althouse) présente une pétition.

L'honorable député de Shefford (M. Lapierre) présente et dépose une pétition auprès du Greffier.

Du consentement unanime, les articles précédant le numéro 81 sous la rubrique *Avis de motions émanant des députés* sont réservés.

M. Nystrom, appuyé par M. Knowles, propose,—Que l'on crée un comité spécial sur les répercussions sociales et économiques du progrès technologique ayant pour mandat d'établir une orientation et de recommander des politiques en vue de répondre aux répercussions révolutionnaires du progrès technologique.—(*Avis de motion n° 81*).

Après débat, les délibérations sont interrompues conformément à l'article 24(2) du Règlement.

Du consentement unanime, les ordres précédant le numéro 384 sous la rubrique *Projets de loi publics émanant des députés* sont réservés.

Il est donné lecture de l'ordre portant deuxième lecture et renvoi au Comité permanent de la justice et des questions juridiques du projet de loi C-584, Loi modifiant le Code criminel (peine capitale).

M. Domm, appuyé par M. McKenzie, propose,—Que ce projet de loi soit maintenant lu une deuxième fois et déferé au Comité permanent de la justice et des questions juridiques.

Après débat, les délibérations sont interrompues conformément à l'article 24(2) du Règlement.

Madame le Président informe la Chambre qu'elle a reçu une opposition signée par les députés de Timiskaming, Western Arctic, Peterborough, Hastings—Frontenac—Lennox et Addington, Haldimand—Norfolk, Surrey—White Rock—Delta-Nord, Parry Sound—Muskoka, Simcoe-Nord, Esquimalt—Saanich et Halifax-Ouest, qui lui a été transmise aux termes de l'article 20 de la Loi sur la révision des limites des circonscriptions électorales, chapitre E-2, S.R.C., 1970, relativement au rapport de la Commission de délimitation des circonscriptions électorales pour les Territoires du Nord-Ouest.

Du consentement unanime, il est ordonné,—Que le texte de cette opposition soit imprimé en appendice aux *Procès-verbaux* de ce jour.

Du consentement unanime, les ordres précédant le numéro 246 sous la rubrique *Projets de loi publics émanant des députés* sont réservés.

Il est donné lecture de l'ordre portant deuxième lecture et renvoi au Comité permanent de la justice et des questions juridiques du projet de loi C-446, Loi modifiant la Loi sur la preuve au Canada (déclarations incriminantes).

M. Orlikow, appuyé par M. Blaikie, propose,—Que ce projet de loi soit maintenant lu une deuxième fois et déferé au Comité permanent de la justice et des questions juridiques.